
Bilag 2 - Input fra tværpolitisk gruppe

Bemærkninger fra Steen Olsen (A), Knud Vincents (V), Anders Koefoed (V) 
og Troels Brandt (RV) sendt til kommunaldirektøren den 29. marts 2021.

1. Vi syntes det igangværende arbejde med tiltag i Skælskørområdet 
lyder godt. Vi bliver dog lidt i tvivl om udvidelse af åbningstiden om 
aften er det så udover ”Omar udvidelsen 2020” eller yderlig?

2. Vi ser gerne det bliver mere tydeligt i oplægget, at medarbejder og 
ledelsesside er forankret i Oliemøllen og de har et naturligt afsæt i at 
spare og bruge KPE og/eller Ungeenhed efter behov. 

3. Vi ser gerne at der er tale om en udvidet prøvehandling om vores op-
rindelige tanker i Skælskør - herunder en model hvor man kunne be-
slutte at det i Stationsbygning ikke er afgørende, hvilket fødselsår 
man har, men lade den være fleksibel og lade dette komme medar-
bejdere til gode så de kan spille de pædagogiske tilgange ind så det 
giver bedst mening for de enkelte, men også i de grupper der måtte 
være. 

4. Vi syntes ikke at vi fra start skal udpege personer så det lyder som 
en gråzone af unge, der skal være i Stationsbygning. Vi ønsker netop 
at skabe brobygning fra Oliemøllen dertil med de sunde fællesskaber, 
som ungdomspædagoger kan skabe og har de bedste forudsætninger 
for at sætte i spil i praksis.

5. Vi ville være glad for en præcisering af at have fokus på de forskelli-
ge grupper og lade de ansatte, lytte til de unge og finde ind i samme 
fællesskaber. Vi tror på det giver et langt bedre udbytte end at have 
fokus på tilbud til særlige grupper – hvilket vi har set andre steder i 
kommune. 

6. Vi hilser det velkommen at de forældrene projekter i Dalmose også 
søges inddraget - men en generel dialog og inddragelse af lokalråde-
ne i Dalmose, Flakkebjerg, Boeslunde, Bisserup, Rude, Eggeslevmag-
le og Stigsnæs/Magleby ville givet være godt når der nævnes inter-
essenter.

7. Vi notere i sagsfremstillingen at der er en rækker processuelle trin i 
sin etableringsfase. I Trin 1 er identificering af interessenterne. Her 
er det vores og de lokales udtalelser, at UngSlagelse er en afgørende 
aktør i det kommende setup. Ved vores hurtige screening af UngSla-
gelses aktiviteter ønsker vi, at det samlede aktivitetstilbud indgår 
mere og bedre i og omkring Oliemøllen og stationen. 

8. Vi har atter drøftet UngSlagelses tilbud med gratis og frivillig fritids-
undervisning for unge fra 7. klasse til 18 år i regi af ungdomsklub-
ben. Herunder den alternative undervisning herunder heltidsunder-
visning der også er en del af UngSlagelses portefølje i Slagelse kom-
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mune. I hvilke omfang påregnes undervisningen i 21/22 at omfatte 
for eksempel knallertkørekort/knallertbevis, kreative fag, livsstil og 
sundhed, værksteder og lejrture? I den forbindelse vil vi gerne anbe-
fale at have opmærksomhed på de eksisterende speciale undervis-
nings lokalitioner på Eggeslevmagle skole, Skolevej 8, Skælskør sko-
le, Gammelgade 10 til henholdsvis Oliemøllen, Park alle 4 og på Spo-
ret i Stationsbygningen i Skælskør.

9. Vi vil anbefale, at der i den overordnede procesplan indskrives for-
ventet tidsperspektiv i kvartaler og hvem/hvor forankring og dermed 
ansvarlig er hjemhørende.

10. Vi mener ikke længere, at dele lokaler med lokale erhvervsdrivende 
bør skrives ind med de kvadratmeter der er til rådighed. Sådanne fa-
ciliteter kunne eventuel henlægges til Næstvedvej 15 eller tilsvarende 
i Skælskør

11. Vi ville være glade for hvornår dialog om lejekontrakt forventes af-
sluttet og tilsvarende ny kommunal lejeaftale om arealer til busser 
foran stationsbygningen incl. omlægning - måske allerede ET kom-
mende møde?

12. Vi vil omkring renovering og anlæg - med respekt for udbud og beta-
lings flow, at der afsættes 5. mill. i 2021, 5 mill. i 2022 og 2,5 mill. i 
2023

13. Vi vil gerne høre dig om i hvilke omfang det må forventes at kommu-
nale ejendomme kan gennemføre projektet tidsmæssigt (Gl. Rådhus 
renovering i Skælskør spøger) Har i forholdt jer til udlicitere opgaven 
feks. en første entreprise på tag, varmeanlæg, el og vand i 21/22? - 
og derfra tage det indretningsmæssige når procesplan i øvrigt foldes 
ud.

14. Vi er nysgerrige på hvor stor er kælderen og kan den bruges til akti-
viteter eller alene opbevaring?


